



Guided by Integrity, Honesty, Professionalism, Compassion, Respect and Accountability

Les valeurs de la GRC reposent sur l'intégrité, l'honnêteté,
le professionnalisme, la compassion, le respect et la responsabilisation

JAN 16 2023

Mr. Paul Cardegna
Clerk of the Committee
Standing Committee on Government
Operations and Estimates
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6

Dear Mr. Cardegna:

In response to section 3 of the motion adopted by the House of Commons Standing Committee on Government Operations and Estimates (OGGO) on October 6, 2022, concerning the travel expenses of the Governor General of Canada [excerpt]:

"3) that, for the years selected by the committee, the Department of National Defence, Department of Foreign Affairs, Trade and Development, Department of Canadian Heritage and the Royal Canadian Mounted Police table the financial reports of the expenses incurred during the foreign trips of the current Governor General, Governor General Julie Payette, and Governor General David Johnston after January 1, 2014, broken down by trip and by item of expenditure including, in particular, accommodation costs, catering costs, caterer costs, travel costs, security costs, and costs for alcohol and drinks, indicating the number of people included for each delegation..."

And the follow-up request made by OGGO at its meeting on Thursday, November 30, 2022 for the following time periods:

1 April 2014 to 31 March 2015 (David Johnston)
1 April 2019 to 31 March 2020 (Julie Payette)
26 July 2021 to 25 July 2022 (Mary Simon)

.../2

Please see the enclosed document outlining expenses incurred by the Royal Canadian Mounted Police (RCMP) broken down by trip, for each of the time periods in question. Similar to my October 26, 2022 letter to you in response to sections 4 and 5 of the motion, these amounts reflect all direct incremental pay costs (overtime and shift differential), travel expenditures (meals, incidentals, travel and accommodations), and other operating expenses processed in the RCMP financial system. These amounts do not include regular salary and costs related to supporting units. Information provided reflects expenditures recorded against tracking numbers in the financial system. Additional expenditures may exist; however, extensive manual review would be required to fully validate this information. Furthermore, additional expenditures may yet be processed for trips that occurred more recently. The RCMP does not disclose any information that may expose security postures adopted to ensure the security of any given principal and/or event.

I trust that the enclosure provides the necessary information related to the RCMP's expenses associated with foreign travel for the time periods in question.

Kindest regards,

A handwritten signature in cursive script, appearing to read "Blucki".

Brenda Lucki
Commissioner

Enclosure



Guided by Integrity, Honesty, Professionalism, Compassion, Respect and Accountability

Les valeurs de la GRC reposent sur l'intégrité, l'honnêteté,
le professionnalisme, la compassion, le respect et la responsabilisation

16 JAN. 2023

M. Paul Cardegna
Greffier du comité
Comité permanent des opérations gouvernementales
Opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires
Chambre des communes
Ottawa, Ontario
K1A 0A6

Monsieur Cardegna,

En réponse à l'article 3 de la motion adoptée par le Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires (OGGO) de la Chambre des communes le 6 octobre 2022 concernant les frais de déplacement du gouverneur général du Canada [extrait] :

« 3) que, pour les années sélectionnées par le Comité, le ministère de la Défense nationale, le ministère des Affaires étrangères, du Commerce et du Développement, le ministère du Patrimoine canadien et la Gendarmerie royale du Canada déposent les rapports financiers des dépenses encourues lors des voyages à l'étranger de la gouverneure générale actuelle, de la gouverneure générale Julie Payette et du gouverneur général David Johnston depuis le 1er janvier 2014, ventilées par voyage et par poste de dépenses incluant notamment les coûts d'hébergement, les coûts de traiteurs, les coûts de restauration, les coûts de déplacement, les coûts pour la sécurité, et les coûts pour l'alcool et les consommations, en indiquant le nombre de personnes comprises pour chacune des délégations; »

Et la demande de suivi faite par OGGO lors de sa réunion du jeudi 30 novembre 2022 pour les périodes suivantes :

1er avril 2014 au 31 mars 2015 (David Johnston)
1er avril 2019 au 31 mars 2020 (Julie Payette)
26 juillet 2021 au 25 juillet 2022 (Mary Simon)

.../2

Veillez consulter le document ci-joint qui présente les dépenses engagées par la Gendarmerie royale du Canada (GRC), ventilées par voyage, pour chacune des périodes en question. Comme dans la lettre que je vous ai adressée le 26 octobre 2022 en réponse aux articles 4 et 5 de la motion, ces montants reflètent tous les coûts salariaux supplémentaires directs (heures supplémentaires et prime de quart), les dépenses de voyage (repas, faux frais, déplacements et hébergement) et les autres dépenses de fonctionnement traitées dans le système financier de la GRC. Ces montants ne comprennent pas les salaires réguliers et les coûts liés aux unités de soutien. Les informations fournies reflètent les dépenses enregistrées par rapport aux numéros de suivi dans le système financier. Des dépenses supplémentaires peuvent exister, mais un examen manuel approfondi serait nécessaire pour valider pleinement ces informations. En outre, des dépenses supplémentaires peuvent encore être traitées pour des voyages qui ont eu lieu plus récemment. La GRC ne divulgue aucune information qui pourrait exposer les mesures de sécurité adoptées pour assurer la sécurité d'un principal et/ou d'un événement donné.

J'espère que le document ci-joint fournit les informations nécessaires concernant les dépenses de la GRC liées aux voyages à l'étranger pour les périodes en question.

Veillez agréer, Monsieur, l'expression de mes sentiments distingués,



Brenda Lucki
Commissaire

Pièce jointe